
Jaarverslag april 2009 – april 2010 SP afdeling Amsterdam 
 
Verkiezingen 
Een groot deel van het afgelopen jaar stond in het teken van verkiezingen: 
voor het Europees Parlement (juni 2009) en de gemeenteraad en deelraden 
(maart 2010). 
 
Europa 
Voor de Europese verkiezingen van 4 juni 2009 is in Amsterdam enthousiast 
campagne gevoerd. In alle stadsdelen is flink geflyerd en geplakt, en SP’ers 
uit de hele stad kwamen op verschillende momenten samen om de campagne 
extra kracht bij te zetten, onder andere op de Dam en met een boot op de 
grachten. De SP behaalde landelijk 7.1 % van de stemmen, in Amsterdam 
was dat 8.0 %. 
 
Gemeenteraad en stadsdeelraden 
In maart 2010 deed de SP voor het eerst overal in de stad mee aan de 
deelraadsverkiezingen. Dit dankzij een gedegen voorbereiding aan de hand 
van het groeiplan en enthousiaste inzet vanuit de stadsdelen. De 
samenvoeging van verschillende stadsdelen is doorgevoerd in het 
samenvoegen van actieve ledengroepen. Dit maakte het enerzijds makkelijker 
om aan de kwantiteitseisen voor een goede lijst te voldoen, maar anderzijds 
werd een beroep gedaan op de flexibiliteit van de actieve ledengroepen om 
op zo korte termijn met SP’ers uit verschillende stadsdelen echt één groep te 
vormen. Uiteindelijk is hebben de Amsterdamse SP-leden hun vertrouwen 
uitgesproken in 8 kandidatenlijsten en verkiezingsprogramma’s, en inmiddels 
zijn in de gemeenteraad en alle stadsdelen SP-zetels behaald. 
 
Tijdens de campagne gingen we stedelijk vooral de straat op met onze 
voorstellen voor een alternatieve Noord-Zuidlijn en een Amsterdamse 
werkcentrale. Daarnaast is in de stadsdelen enthousiast campagne gevoerd 
op deze en eigen speerpunten. Op een aantal momenten hebben we weer 
stedelijk uitgepakt, zoals op de Dam en op de dag voor de verkiezingen met 
hulp van SP-Tweede Kamerleden. 
 
Helaas viel het verkiezingsresultaat tegen: voor de gemeenteraad stemde 7.2 
% op de SP, wat 3 zetels opleverde. De resultaten in de stadsdelen: Centrum 
3 zetels (11.5 %), Nieuw-West 2 zetels (7.1 %), Noord 3 zetels (8.5 %), Oost 
3 zetels (9.2 %), West 3 zetels (9.2 %), Zuid 2 zetels (6.2 %), Zuidoost 2 
zetels (8.2 %). 
 
Scholingen 
SP’ers die hoog op de verschillende kandidatenlijsten stonden, zijn zoveel 
mogelijk voorbereid op hun (deel)raadswerk met behulp van de scholingsserie 
Lokale Politiek. Om ons kader te versterken is daarnaast de derde 
Amsterdamse kaderscholing dit jaar gehouden. Ook de scholingsserie ‘Heel 
de Mens’ - bedoeld voor alle actieve leden - is georganiseerd, helaas viel de 
opkomst hierbij tegen. Door het jaar heen werden verder door het 
scholingsteam thema‐avonden georganiseerd voor alle leden, bijvoorbeeld 
over de verhoging van de AOW-leeftijd en - met name voor nieuwe leden - de 



scholingsserie Kennismaken met de SP. Die laatste scholing is ook enkele 
keren op locatie (in Zuid, West, en Zuidoost) gegeven om de drempel om de 
scholing te bezoeken zo laag mogelijk te maken. Het maandelijkse Politiek 
Café voldeed niet aan de verwachtingen en is na de zomer stopgezet. 
 
Communicatie 
(Actieve) leden werden en worden over de SP Amsterdam geïnformeerd via ’t 
Amsterdammertje, nieuwsbrieven vanuit de stadsdelen, de digitale 
nieuwsbrief Punt Amsterdam en de website. De website is verder verbeterd. 
Met name het nieuws uit de verschillende stadsdelen is beter op gang 
gekomen, hoewel dit in sommige stadsdelen nog vaker en sneller kan. Ook 
van de mogelijkheid om zelf flyers te drukken op actuele onderwerpen is door 
stad en stadsdelen - met name in campagnetijd - regelmatig gebruik gemaakt. 
De afdelingskrant De Rooie Amsterdammer ging afgelopen najaar over ‘de 
buurt’ en is in alle stadsdelen verspreid. Uiteraard was er dit jaar daarnaast 
ook een verkiezingskrant, met een apart inlegvel per stadsdeel. De 
foldernetwerken in de verschillende stadsdelen worden steeds beter, hoewel 
in sommige stadsdelen nog meer werk te verrichten is dan in andere. 
Tot slot is het ‘buurten in de buurt’ een belangrijke vorm van communicatie. 
Alle actieve ledengroepen hebben hier afgelopen jaar in meer of mindere 
mate aan meegedaan. Opvolgen van de signalen die bij het buurten worden 
opgepikt, moet hierbij niet vergeten worden. 
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Jaarverslag 2009 SP-fractie 
 
 
In 2009 bestaat de fractie uit zes personen: Remine Alberts, Hans Bakker, 
Carlien Boelhouwer, Laurens Ivens, Meta Meijer en Maureen van der Pligt. 
 
Er zijn vier fractiemedewerkers: Erna Berends, Harald Bos, Daniël Peters en 
Dolf van der Schoot. Een groot deel van 2009 was Lamyae el Bouhali de 
stagiaire. 
 
Zoals in 2008 al gebleken is, blijkt dat het college van PvdA en GroenLinks 
vooral op papier links is. De groeiende tweedeling tussen arm en rijk wordt 
niet aangepakt, de segregatie wordt niet daadkrachtig tegen gegaan en er 
wordt wel gesloopt maar weinig gebouwd. Preventief fouilleren wordt steeds 
verder uitgebreid. De SP roept op tot een Robin Hood-begroting om de 
tweedeling te lijf te gaan. 
 
De Noord-Zuidlijn gaat steeds meer geld kosten. De nieuwe verzakkingen aan 
de Vijzelgracht en het vertrek van wethouder Herrema zijn voor de SP mede 
aanleiding om een alternatief plan te ontwerpen. In juni presenteert de SP in 
samenwerking met bureau TransTec een alternatief voor een goedkopere, 
deels bovengrondse, afbouw van de Noord-Zuidlijn (de metrotram). De 
commissie Veerman negeert alternatieven voor de Noord-Zuidlijn. In de 
enquêtecommissie naar de besluitvorming over de Noord-Zuidlijn zijn 
achtereenvolgens Remine Alberts en Carlien Boelhouwer vertegenwoordigd. 
 
Onze inspanningen in 2007 en 2008, en in de jaren daarvoor, hebben er toe 
geleid dat het toezicht op het leerlingenvervoer in 2009 verscherpt is. Door de 
marktwerking en het delegeren aan de stadsdelen was de kwaliteit achteruit 
gegaan. De wethouder zegde toe het toezicht weer op het oude niveau terug 
te brengen. Na lang aandringen van de SP komen er met ingang van volgend 
schooljaar eindelijk begeleiders in de busjes van het leerlingenvervoer in 
Amsterdam. 
 
De collegepartijen PvdA en GroenLinks, daarin gesteund door de 
oppositiepartijen VVD, CDA en D66, kondigen aan de gemeentelijke aandelen 
in Nuon te willen verkopen aan Vattenfall. De SP is tegen deze privatisering 
van publiek bezit en start de actie “Nuon verkopen? Ze zijn nuts!”. Ook blijkt 
op de milieuprestaties van de zogenaamd groene “bruinkoolboer” Vattenfall 
wel wat af te dingen. Een speciale actiewebsite is geopend 
(www.zezijnnuts.nl), in verschillende stadsdelen hebben we met een kraam 
gestaan, er is een openbaar debat georganiseerd en het onderwerp is 
verschillende keren in de commissie en de gemeenteraad aan de orde 
gesteld.  
 
De SP komt met tien voorstellen om de inburgeringchaos in Amsterdam op te 
lossen.  
De inburgering van nieuwkomers kent grote problemen in Amsterdam. Zo zijn 
er extreem hoge kosten en de organisatie van de cursussen loopt ook niet 
goed. De gemeente moet hiervoor de centrale regie grijpen over het gehele 
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inburgeringtraject en dit dient veel beter afgestemd te worden op de cursisten. 
Het SP-plan stelt de cursist weer centraal en vermindert de wildgroei aan 
cursusaanbieders en assessmentbureaus. 
 
Dit is het jaar waarin een besluit valt over de toekomst van de stadsdelen. 
Burgemeester en wethouders stemmen in met het terugbrengen van de 
bestaande veertien stadsdelen, naar zeven nieuwe grote stadsdelen. Maar 
het college geeft totaal niet aan hoe de inspraak van burgers moet worden 
geregeld in de stadsdelen en hoe zij het stadsdeelbestuur efficiënter denkt te 
maken. Hoewel de SP geen voorstander is van de bestaande stadsdelen, 
zien wij de halvering van het aantal stadsdelen niet als een goede oplossing. 
Het plan van burgemeester en wethouders is onduidelijk op de punten 
inspraak en efficiëntie. Ook is er geen zich op volledige afschaffing van de 
stadsdelen. De nieuwe zeven machtsblokken dreigen van Amsterdam een 
verdeelde stad te maken. 
 
Een veel voorkomend probleem is de schade die ondernemers lijden door 
langdurige werkzaamheden van de gemeente of stadsdelen. Al eerder kaartte 
de SP problemen aan met ondernemers in onder andere Ganzenhoef, de 
Dapperbuurt en langs de Noord-Zuidlijn. Deze ondernemers werden het 
slachtoffer van vertragingen door respectievelijk een projectontwikkelaar, een 
corporatie en de gemeente. De SP wil dat ondernemers die de dupe zijn van 
lange of ingrijpende bouwprojecten hiervoor goed gecompenseerd worden. 
Om dit te bereiken is een plan (“In bedrijf tijdens verbouwing”) opgesteld en 
gepresenteerd in de gemeenteraad. 
 
Het is de SP een doorn in het oog dat de re-integratie jarenlang is overgelaten 
aan commerciële bureaus. Meer dan eens is gebleken dat die bureaus niet 
allemaal de belangen behartigen van een kwetsbare groep mensen op weg 
naar werk, maar vooral ook over hun rug winst willen maken. Het college 
heeft ingestemd met het SP-voorstel om de gemeente weer verantwoordelijk 
te maken voor de re-integratie van langdurig werklozen. Een gemeentelijk re-
integratiebedrijf is hard nodig na jaren van wanprestaties door commerciële 
bureaus. 
 
Honderd leerlingen van de Kingmaschool hebben samen met de SP het 
hoofdkantoor van SW-bedrijf Pantar in Diemen bezet. De leerlingen 
protesteerden tegen het voornemen van minister Donner om jongeren met 
een Wajong-uitkering deels uit te sluiten van werk in de sociale werkplaats. 
Waarom zouden ze nog leren, als ze straks toch thuis komen te zitten? Naast 
de actie op straat heeft de SP er ook in de raad aandacht aan besteed. 
 
De SP wil dat de gemeente de verdere invoering van de ov-chipkaart uitstelt 
zolang er geen maatregelen genomen worden om zwartrijden tegen te gaan. 
Uit onderzoek van de SP in Amsterdam en in andere grote steden blijkt dat 
het reizen met de ov-chipkaart gemiddeld 5% tot 22% duurder is dan met de 
strippenkaart. Het college en de stadsregio vegen dit onderzoek van tafel. De 
Tweede Kamer heeft bedongen dat hier een onafhankelijk onderzoek naar 
komt. Tot alle problemen en nadelen uit de weg geruimd zijn, moeten de 
gemeente en het GVB ophouden met het opdringen van de ov-chipkaart aan 



 3 

de reiziger. De extreme prijsverhoging van de wegwerpchipkaart wordt als het 
aan de SP ligt teruggedraaid. 
 
De nieuwe buslijn 66, die van IJburg naar Amsterdam Zuidoost gaat rijden, is 
een initiatief van de SP. 
 
De SP vindt dat de Zuidas door de overheid ontwikkeld moet worden. Nu blijkt 
dat private partijen geen heil in de Zuidas zien, moet de overheid de regie 
totaal op zich nemen en snel met een goed plan komen voor deze stedelijke 
ontwikkeling. Het terugtrekken van de private partijen biedt ook weer nieuwe 
kansen. Kansen voor een goede en snelle ontwikkeling aan de Zuidas onder 
regie van de overheid. 
 
Om de economische crisis het hoofd te bieden moet Amsterdam zijn rijkdom 
eerlijker verdelen, geldverkwistende projecten stoppen en verstandig inzetten 
op werkgelegenheid. Dat is de kern van het economisch reddingsplan dat de 
SP aan het college aanbiedt. De crisis heeft Amsterdam bereikt en gaat 
duizenden banen kosten. Wij komen met concrete voorstellen om de crisis 
aan te pakken. In de notitie “Denk aan de toekomst” doen we voorstellen om 
jongeren die ontslagen worden snel weer aan het werk te helpen en het 
aantal stage- en leerwerkplekken in de stad op peil te houden. 
 
In 2009 lopen de toestanden op de taxistandplaatsen weer uit de hand. Pas 
nu komt het college tegemoet aan de voorstellen die de SP al in 2007 deed 
om de problemen in de taxibranche aan te pakken.  
 
De SP wil dat Amsterdam meer ambitie toont bij de organisatie van de 
jaarlijkse autoloze zondag. Als het aan ons ligt rijden er helemaal geen auto's 
in de stad. Om mensen een aantrekkelijk en betaalbaar alternatief te bieden, 
moet de gemeente bovendien het openbaar vervoer op die dag goedkoper 
maken. 
 
De SP presenteert een manifest voor passend onderwijs. Pas als er 
voldoende extra zorg in de klas komt en er genoeg gekwalificeerde en goed 
opgeleide docenten voor handen zijn, kunnen er in Amsterdam op grotere 
schaal zorgleerlingen terecht in het reguliere onderwijs. Dat zeggen docenten, 
directeuren en ander onderwijspersoneel in een manifest dat is gepresenteerd 
op een door de SP georganiseerde conferentie over passend onderwijs in de 
stad. 
 
Steeds meer zwemverenigingen komen in de problemen door het gebrek aan 
zwemwater in de stad of de verkeerde invulling van nieuwe zwembaden. Om 
zwemverenigingen, scholen en Amsterdammers die gewoon een baantje 
willen trekken, genoeg ruimte te geven om te zwemmen moet er zeker één 
zwembad bij komen in Amsterdam. Het zwembad op IJburg moet versneld 
gebouwd worden. Na vragen van de SP heeft de wethouder beloofd de 
mogelijkheden hiertoe serieus in kaart te brengen. 
 
De gemeenteraad heeft ingestemd met een SP-voorstel om de topsalarissen 
van mensen die in opdracht van de gemeente werken, openbaar te maken. 
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De SP kwam hiermee nadat was gebleken dat topmanagers bij de Noord-
Zuidlijn en het Afvalenergiebedrijf meer verdienen dan de premier. 
 
De SP wil dat er een kwaliteitsoverzicht komt van ROC-locaties in 
Amsterdam, zodat ouders de prestaties van MBO's in de stad kunnen 
vergelijken voor zij hun kinderen naar een MBO-opleiding sturen. Op die 
manier moeten de ROC's ertoe gedwongen worden de kwaliteit van hun 
onderwijs te verbeteren en het hoge schoolverzuim terug te dringen. 
 
Het ROC van Amsterdam brengt haar leerlingen in financiële problemen door 
hen te verplichten tot het betalen van een officieel vrijwillige bijdrage. ROC-
leerlingen betalen naast het wettelijk verplicht lesgeld aan de Informatie 
Beheer Groep bij het ROC ook een bijdrage voor 'leermiddelen'. Het ROC 
presenteert deze bijdrage, die varieert van 150 tot wel 800 euro, als verplicht 
en stuurt hiervoor een acceptgiro. De fractie heeft de wethouder om 
opheldering gevraagd en in de Tweede Kamer zijn vragen aan de minister 
gesteld. Met succes want het ROC moet terugkomen van de omstreden 
praktijken. 
 
De SP voert actie tegen de filebelasting omdat deze maatregel buitengewoon 
oneerlijk is. Zo zullen bezitters van een oude of erg milieuvriendelijke auto 
extra duur uitkomen. De gemeenteraad heeft een voorstel van de SP 
verworpen om te voorkomen dat Amsterdammers bij de invoering van de 
filebelasting extra gaan betalen. 
 
De SP vindt het onwenselijk dat Amsterdam zich onder druk laat zetten door 
Rotterdam om zijn succesvolle haven op te geven. Uit onderzoek van de 
gemeente blijkt dat de verzelfstandiging tot hogere kosten leidt. Volgens de 
SP is het veel lastiger en duurder om in een verzelfstandigde haven te 
investeren. Bovendien is het maatschappelijk belang van de haven voor 
Amsterdam te groot. Als we de komende jaren werkgelegenheid willen 
bevorderen en de haven milieuvriendelijker willen maken, moet hij niet 
verzelfstandigd worden. 
 
 
Amsterdam, 25 maart 2010. 
 



Financieel overzicht SP-afdeling op basis van kosten- en opbrengstensoorten

werkelijk begroting verschillen

BATEN 2009 2009 begroot/werkelijk

Reguliere bijdrage landelijke partij 34.649,83    36.000,00       1.350,17-              

Incidentele vergoedingen landelijke partij 2.057,15      4.000,00         1.942,85-              

Verkoop 272,80         750,00            477,20-                 

Donaties 984,68         1.000,00         15,32-                   

Overige inkomsten 15.119,47    25.000,00       9.880,53-              

Rente 177,93         90,00              87,93                   

TOTALE BATEN 53.261,86    66.840,00       13.578,14-            

LASTEN

Reiskosten 603,58         500,00            103,58                 

Portokosten Tribune 16.509,86    17.000,00       490,14-                 

Organisatie en kantoorkosten 8.399,69      12.000,00       3.600,31-              

Kosten raadsfractie 1.873,00      1.873,00              

Kosten scholing 173,45         250,00            76,55-                   

Huisvestingskosten 17.808,19    17.000,00       808,19                 

Kosten campagnes / acties 9.889,33      11.090,00       1.200,67-              

Reserveren verkiezingen 10.000,00    9.000,00         1.000,00              

TOTALE LASTEN 65.257,10    66.840,00       1.582,90-              

RESULTAAT 11.995,24-    -                  11.995,24-            

Kruisposten (=geen kost en geen opbrengst) 4.200,00      



Toelichting op de resultatenrekening 2009 van de SP afdeling 
Amsterdam 
 
 
Algemeen 
 
In 2008 is het nieuwe bestuur aangetreden en vanaf die tijd is Maureen van der Pligt 
officieel de penningmeester van de afdeling Amsterdam. Maureen doet de financiën 
van de afdeling en Helmich Weidema doet de financiën van de stichting 
fractieondersteuning. 
Inmiddels werkt de afdeling volledig met de geautomatiseerde boekhouding.Dat 
betekent dat alle rekeningen in het overzicht zijn opgenomen (inclusief de rente) en 
dat het kasboek erin is verwerkt. Helaas was dit nog niet mogelijk voor de 3de giro 
rekening waarop kleine donaties van oude leden binnenkomen. 
Deze rekening kan niet op de girotel erbij gezet worden, omdat hij niet vanuit 
Rotterdam is afgesloten. Daardoor staat hij ook niet in het excelschema van de 
boekhouding, wat aansluiting op de jaarrekening en de balans erg ingewikkeld 
maakt. 
Vanaf 1 januari 2009 voeren we handmatig de mutaties van de 3de girorekening in 
het schema in en gaan zo snel mogelijk een oplossing bedenken voor deze rekening. 
Het probleem is dat opzeggen en overzetten naar de hoofd rekening mogelijk tot 
verlies van een aantal donateurs zal leiden, omdat die dan een nieuwe machtiging 
moeten invullen. Ook is nog niet duidelijk geworden wie de gemachtigden zijn die 
ooit voor deze rekening hebben getekend. Inmiddels zijn er nog maar 2 
girorekeningen actief en in 2010 zal ook deze rekening met onbekende 
gemachtigden worden opgeheven en zullen we nog maar met 1 betaalrekening 
verder werken. 
Alle betalingen gebeuren per girotel waardoor ook de penningmeester op afstand 
mee kan kijken naar de uitgaven. 
 
ASN rekening 
Op verzoek van de kascontrole commissie van 2008 en met instemming van de ALV 
is er uitgezocht of we de rekeningen van de SP over konden zetten naar een 
verantwoorde bank. 
Op verzoek van de ALV is dit punt ook overgebracht aan de landelijke partij en de 
landelijke penningmeester zal dit punt meenemen, maar het was ook recentelijk 
besproken op de partijraad.  
De afdeling Amsterdam heeft nu de spaartegoeden laten overzetten van de 
kapitaalrekening van de giro naar een ASN rekening. 
Helaas heeft de ASN nog geen betaalrekening voor stichtingen, dus die blijft 
voorlopig nog bij de giro. 
 
 
De resultaten 
Het totale financiële overzicht over 2009 laat een negatief saldo zien van ! 11.995,- 
euro.  
Het saldo van 2009 is in werkelijkheid echter positief, omdat een aantal rekeningen 
nog niet waren betaald aan de afdeling. Daardoor hadden we nog 15.345 euro 
tegoed van de fractie voor portokosten uit 2009 en 4.178 euro voor zaalhuur, voor 
drukwerk en voor portokosten van de tribune van andere afdelingen. Het reële 



eindbedrag voor 2009 is ( na aftrek van 421 euro wat nog aan rekeningen moest 
worden betaald over 2009) 7107 euro positief. 
 
Aan de inkomstenkant valt vooral op dat de inkomsten uit verkoop nog steeds laag 
zijn. Helaas weten we onze spullen nog steeds niet goed aan de man/vrouw te 
brengen en wellicht worden ook veel artikelen zelf door mensen op de website van 
de landelijke SP gekocht. 
Als laatste valt aan de inkomstenkant op dat de post overige inkomsten hoger is dan 
begroot was. Dit waren alle openstaande rekeningen van vorig jaar die in dit boekjaar 
betaald zijn en als overige inkomsten zijn geboekt. 
 
Aan de uitgavenkant staat er een betaling die we aan de fractie hebben gedaan voor 
rekeningen die niet meer via het fractiebudget betaald konden worden wegens 
afsluiten boekjaar. Deze uitgave was niet voorzien. Vanaf 2009 zijn we begonnen de 
uitgaven voor campagnes apart te verwerken in de boekhouding.Dit is gelukt. Verder 
is ook dit jaar weer opgenomen in de resultatenbalans een afschrijving van de 
inventaris, die over een periode van 20 jaar voor ! 40.000 wordt afgeschreven. Ook 
is een afschrijving voor inrichtingskosten van ! 500 per jaar opgenomen en een 
reservering voor de verkiezingen. 
 
Op de balans die naar Rotterdam is gegaan is te zien dat we (na betalingen van alle 
rekeningen door de fractie) 13.000 euro algemene reserve hebben, 15 duizend voor 
de campagne en ook nog 10 duizend voor kosten pand, inventaris afschrijving .We 
zijn blij dat er de afgelopen jaren een algemene reserve is opgebouwd, maar we 
moeten ook vooral goed blijven kijken naar wat we wel en niet kunnen en willen 
betalen /vergoeden. Ook op financieel gebied moet de SP de SP blijven en dus 
zuinig omgaan met het geld wat we binnen krijgen. In 2010 krijgen we te maken met 
(vooralsnog ) minder leden en dus ook minder inkomsten. Laten we met zijn allen er 
hard aan werken om het aantal leden weer te gaan verhogen! 
Als laatste rest hier dank aan Lea voor al haar goede boekhoud werk ! 


